
 
    

 
 

 

 
   

 

 
  

 

 

 

 
  

     
 

 
        

       
    

  
  

          
    

       
       

         
       

          
     

     
        

         
        
     

   
          
  

  
       

        
            

      
         

        
        

 

 
          

      
    

         
 

        
           

 

Aan de Griffier van Provinciale Staten van Zeeland 
Provinciehuis 
Abdij 6 
4331 BK MIDDELBURG 

Middelburg, 5. februari 2020 

Geachte mevrouw de Griffier, 

Betreft schriftelijke vragen ex art. 44 van het RvO  Provinciale Staten van Zeeland jo. art. 151  
lid 1 PW  van  de  Statenleden  WALRAVENS en BOS, Forum voor  Democratie (FVD)  inzake  de 
kosten van de Marinierskazerne.  

Hierbij verzoek ik u onze vragen ter kennis te brengen van het College van Gedeputeerde Staten 
(GS) van de Provincie Zeeland. Wij vragen om de schriftelijke beantwoording van onze vragen. 

Toelichting: Het Forum voor Democratie (FVD) hecht veel waarde aan een betrouwbare overheid, 
maar heeft op dit punt regelmatig gerede twijfels. Deze gerede twijfels blijken niet altijd 
ongerechtvaardigd. Het FVD hecht nog veel meer waarde aan overheden die verantwoord 
omspringen met het belastinggeld, geld van de burger. 

In de aanloop naar de vestiging van de Marinierskazerne, is er beslag gelegd op een grote 
hoeveelheid schaarse publieke middelen, centen van de belastingbetaler. Maar niet alleen geld, ook 
tijd van ambtenaren en volksvertegenwoordigers dreigt in rook op te gaan. Bewoners van Zeeland 
hebben hiervoor hun huis en haard moeten verlaten. Nu de Marinierskazerne definitief van de baan 
lijkt te zijn, acht het FVD het tijd dat de rekening wordt opgemaakt. Graag zou het FVD die rekening 
dan ook op korte termijn opgemaakt willen zien. Niet alleen ten aanzien van de aangewende schaarse 
middelen van de Provincie Zeeland, maar ook die van het Waterschap Scheldestromen en die van 
de betrokken Zeeuwse gemeenten, meer in het bijzonder de gemeenten Vlissingen én Middelburg. 
(Een voorbeeld ter illustratie voor dat laatste: zo zou het buizenbedrijf Herstaco namelijk van 
Middelburg/Arnestein verhuizen naar de plek in Vlissingen waar de Marinierskazerne al dan niet 
komt, en wellicht is Herstaco wel gecompenseerd voor de kosten die zij hebben gemaakt in de 
voorbereiding van de verhuizing. En natuurlijk heeft de gem. Middelburg zelf ook kosten moeten 
maken.). Dus om te weten hoeveel de Zeeuwse belastingbetaler uit zijn knip moest trekken, moeten 
Provinciale Staten (PS) ook zicht hebben op de kosten die zijn gemaakt door andere Zeeuwse 
overheden. Het is immers de provincie die fungeerde als primaire gesprekspartner van het Rijk m.b.t. 
tot de komst van de Marinierskazerne. 

Overheidsuitgaven dienen rechtmatig, efficiënt en effectief te zijn. Het FVD wil de door de overheden 
gedane uitgaven kunnen beoordelen aan de hand van deze drie criteria. De onderstaande vragen 
zijn hiertoe een aanzet. Afhankelijk van de antwoorden op die vragen zou bezien moeten worden wat 
de vervolgstappen dienen te zijn. Een ding staat bij het FVD als een paal boven water: ‘dit was eens, 
maar niet weer’. In de optiek van het FVD is de conclusie dat er hier lessen worden getrokken voor 
de toekomst. Het FVD wil daarom ook weten wat voor zekerheden de provincie denkt te gaan 
vastleggen (een normaal gebruik bij commerciële contracten) in het geval de Rijksoverheid haar 
woord breekt bij toekomstige contracten en afspraken. 

Vragen: 
1. Hoeveel publieke middelen heeft de Provincie Zeeland tot op heden uitgegeven voor het 

project van de Marinierskazerne? Hoeveel geld, tijd en middelen zijn er concreet aan dit 
project besteed? Verzocht wordt daarbij om een overzicht van alle uitgaven. 

2. Hoe beoordelen GS deze aanwending van deze publieke middelen in het licht van de criteria 
rechtmatig, efficiënt en effectief? 

3. Als vraag 1 en 2, maar dan voor het Waterschap Scheldestromen. Wij verzoeken vriendelijk 
de welwillende medewerking van GS om dit voor PS na te vragen bij het Dagelijks Bestuur 
van dit Waterschap.  



        
      

  
      

       
  

        
       

      
         

    
      
         
  

  
 

    
 

 
  

 

4. Als vraag 1 en 2 maar dan voor gemeenten Vlissingen en Middelburg. Wij verzoeken 
vriendelijk de welwillende medewerking van GS om dit voor PS na te vragen bij de Colleges 
van Burgemeester en Wethouders van genoemde gemeenten. 

5. Is er ten aanzien van het Marinierskazerneproject ooit sprake geweest van een 
maatschappelijke kosten-batenanalyse? Zo Ja, wat waren haar uitkomsten? Zo Neen, 
waarom is er nooit een dergelijke analyse gedaan? 

6. Gezien de gebleken onbetrouwbaarheid van de Rijksoverheid in dit dossier (ten aanzien van 
het wel of niet doorgaan van dit project, maar ook bijvoorbeeld gelet de stellige ontkenning 
van Staatssecr. Barbara Visser (VVD), naar wij hebben vernomen uit de pers, over het 
zoeken naar een alternatieve locatie al voor november 2019: hoe denken GS 
vervolgafspraken over het wel of niet doorgaan van de bouw van de Marinierskazerne in 
Vlissingen of te verwachten ‘compensaties’ met zekerheid van uitvoering te kunnen 
vastleggen en gaat men hiervoor nu wel afspraken maken voor het geval dat er weer sprake 
zal zijn van ‘contractbreuk’? 

In afwachting van de beantwoording, verblijven wij, 
met de meeste hoogachting, 
namens de Statenfractie van het Forum voor Democratie, 

WALRAVENS Fred; 
BOS Martin. 
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